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HELYBEN

Tisztelt Elnök Úr!

„Indokoltnak tartaná-e a Vidékfejlesztési Minisztérium, hogy ha az elő re
megkötött felvásárlási szerződésekben foglalt árumennyiséget az érintett
gazdák vis maior helyzet miatt, önhibájukon kívül nem tudják betakarítani ,
akkor a felvásárló cégek ne sújthassák kötbérrel őket?” címmel a
Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok benyújtani

Dr. Fazekas Sándo r
vidékfejlesztési miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

Képviselői fogadóórámon az alábbi ügyben fordultak hozzám .
Kunszentmiklós környéki gazdálkodók – mivel úgy vélekedtek, hogy a

bőséges termés miatt nyomott árak várhatóak a piacon – egy nagy felvásárl ó
céggel árufelvásárlási szerződést kötöttek napraforgóra, kedvez őnek mondható
75 .000 Ft/tonna felvásárlási árral .

A válságos időjárás azonban közbeszólt, a sok csapadék és a kialakul t
belvízhelyzet miatt a gazdák a legtöbb táblán nem tudták elvégezni a
betakarítást . A természeti okokat a falugazdász is igazolta .

A felvásárló cég a szerz ődésben foglaltakra hivatkozva a le nem szállított
napraforgó-mennyisége után a teljes szerződött mennyiség felvásárlási árának
20%-ának megfelelő kötbért teljesítésére kötelezi a gazdákat, függetlenül attól ,
hogy a gazdák önhibájukon kívül, tőlük független okok miatt nem tudták
leszállítani a szerződésben foglalt teljes mennyiséget .

A magyar gazdatársadalom számára nagy segítség lenne, ha azokban a z
esetekben, amikor az előre megkötött felvásárlási szerz ődésekben foglalt
árumennyiségnek az érintett gazdák vis maior helyzet miatt, önhibájukon kívül
nem tudnak megfelelni, a felvásárló cégek nem róhatnának ki kötbért rájuk .

Kérdezem tehát Miniszter Urat : tud-e segíteni a szaktárca azoknak a
gazdálkodóknak, akik a viszontagságos id őjárási körülmények miatt nem tudták



határidőre betakarítani a termésüket, és ennek következtében a felvásárl ó
cégekkel előre megkötött szerződésekben foglaltakat önhibájukon kívül nem
tudják betartani? Kérdezem továbbá Miniszter Urat : indokoltnak tartaná-e a
Vidékfejlesztési Minisztérium, hogy ha az el őre megkötött felvásárlási
szerződésekben foglalt árumennyiséget az érintett gazdák vis maior helyze t
miatt, önhibájukon kívül nem tudják betakarítani, akkor a felvásárló cégek ne
sújthassák kötbérrel őket?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2010 . október 13 .
Balogh József
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